
Herwijnen, 8 februari 2024 

 

Geachte gemeenteraadsleden, 

 

Naar aanleiding van de oordeelsvormende vergadering beleidskader kleine windturbines 12 
December jl. willen wij als LTO-afdeling De Betuwe nog enkele punten onder uw aandacht 
brengen voor komende vergadering van 13 februari. 

Zoals u allen weet staat ook de landbouw voor een grote opgave om CO2 neutraal te worden.  

De energie transitie speelt hierin een belangrijke rol. Door de beperkte netcapaciteit wordt deze 
transitie beperkt. Daarentegen is er op de bedrijven een groot potentieel om energie op te 
wekken via zonnepanelen. Echter brengt deze opwek een grote onbalans met zich mee op het 
elektriciteitsnetwerk vanwege een te grote opwek tijdens zonnige dagen en een tekort op 
donkere dagen en in de nacht. Doormiddel van kleine windmolens in combinatie met 
zonnepanelen en opslag accu’s is deze onbalans veel kleiner en kunnen de bedrijven meer 
elektrificeren zonder het energienetwerk extra te belasten.  

Ook moet er rekening worden gehouden dat er nog een extra vraag naar energie komt, als ook de 
omslag naar elektrisch rijden wordt gemaakt door tractoren transport en oogstmachines. 

We zullen als maatschappij dan ook verder moeten denken, dat als wij landbouwproducten 
willen kopen in de winkel met een lage co2 uitstoot dit al begint op het boerenerf. 

Hiervoor willen wij dan ook vragen de as hoogte van 30 meter te handhaven in het beleidskader. 
Dit om de investering in windmolens lonend te maken. Vanwege de geografische ligging van de 
gemeente West Betuwe hebben we een lagere windsnelheid dan de kustprovincies. Dit maakt 
het noodzakelijk een windmolen te kunnen plaatsen met voldoende Rotoroppervlakte. Het 
lonend maken van de windmolen heeft echter niets te maken met een verdienmodel zoals vaak 
wordt gesuggereerd, omdat het praktisch niet mogelijk is stroom terug te leveren via het 
netwerk.  

Met betrekking tot het landschap zijn wij van mening dat het rapport van Buge Hagema 
voldoende omschrijft wat er moet gebeuren om de Windmolens in te passen in het landschap. 
Gelet op het feit dat wij als agrariërs in het gebied wonen waar de molens worden geplaats, zijn 
wij er erg op gebrand dat deze zo goed mogelijk opgaan in onze leefomgeving en minimale 
impact hebben op ons leef genot. Wel zouden wij graag zien dat de gemeente bij de provincie 
Gelderland aankaart, dat het beleid met betrekking op windmolens binnen de Hollandse 
waterlinie meer genuanceerd kan worden tussen grote en kleine windmolens. Zodat erop 
plekken die binnen de Hollandse waterlinie vallen, maar zeker geen invloed hebben op de 
kwaliteit van het Unesco werelderfgoed Kleine windmolens geplaatst kunnen worden. 

 

Met vriendelijke groet, 

Lto-afdeling de Betuwe 

 

 



 

  

 

 

 


